

學位教師教育文憑（小學）課程

Postgraduate Diploma in Education (Primary) Programme

課程主任 Programme Coordinator： 劉潔玲教授 Prof. LAU Kit-ling, Dinky

課程辦事處 Programme Office： 何添樓 G1 室 Room G1, Ho Tim Building

查詢 Enquiries： 3943 6964 / 3943 6721

傳真 Fax. no.： 2603 6129

學位教師教育文憑（小學）課程的目的，是為香港的小學培訓專業教師。課程包括修課及教學實習兩部份，內容富彈性，並且經常更新，以配合香港社會和教育的發展。本課程分全日制及兼讀制兩種修讀模式。開設的科目，分別納入以下三個範圍：(1)課程與教學法；(2)教育行政與政策；(3)教育心理與輔導。

The aim of the Postgraduate Diploma in Education (Primary) Programme is to train and nurture professional primary school teachers. The Programme comprises course work and teaching practicum. The curriculum is flexible and will be reviewed regularly to meet the ever-changing needs arising from social and educational development. There are full-time and part-time modes of study. Courses are grouped into the following three domains: (1) Curriculum and Instruction Domain; (2) Educational Administration and Policy Domain; (3) Educational Psychology Domain.

I. 修讀辦法（適用於 2024-25 年度及以後入學之學生）

Study Scheme（Applicable to students admitted in 2024-25 and thereafter）

(1) 修課要求

學員須在修業期內修畢 21 學分方可畢業，修讀辦法如下：

(i) 必修科		10.5 學分
「課程與教學法」範圍	3.5 學分	
（修讀主修科目 1 科）		
「教育行政與政策」範圍	3 學分	
「教育心理與輔導」範圍	4 學分	
(ii) 選修科		7.5 學分
在各範圍的選修科目中選讀 5 科		
（每範圍最少選修 1 科）		
(iii) 教學實習		3 學分
總計：		21 學分

全日制學員每學期修讀學科不得少於 4 科及超逾 5 科(主修之「分科課程與教學法」不計在內)。

兼讀制學員第一年修讀學科不得超逾 5 科(主修之「分科課程與教學法」不計在內);另每學期不得少於 1 科及超逾 3 科(主修之「分科課程與教學法」不計在內)。

(2) 教學實習

學員須於修業期內進行教學實習，並取得及格成績，方可畢業。

(3) 其他要求

全日制主修英文科之學員，須於修業期內參加為期 6 至 8 週之沉浸課程，並獲合格成績方可畢業。有關該沉浸課程資料及費用，請參閱以下網址：

< <https://www.fed.cuhk.edu.hk/pgde/tc/programmes/study-scheme/> >

(1) Coursework requirement

Students are required to complete 21 units of courses before graduation. The study scheme is as follows:

(i) Required Courses		10.5 units
<i>Curriculum and Instruction Domain</i>	3.5 units	
<i>(take 1 major SCT)</i>		
<i>Educational Administration and Policy Domain</i>	3 units	
<i>Educational Psychology Domain</i>	4 units	
(ii) Electives		7.5 units
<i>select at least 1 course from each domain,</i>		
<i>a total of 5 courses</i>		
(iii) Teaching Practicum		3 units
Total:		21 units

Full-time students – Should not take less than 4 courses and more than 5 courses per term (excluding SCT major).

Part-time students – In the first year of study, should not take more than 5 courses per year (excluding SCT major); and take at least 1 course but not more than 3 courses per term (excluding SCT major).

(2) Teaching Practicum

Students are required to carry out teaching practicum during their study period. Students will be barred from graduation if they fail the teaching practicum.

(3) Other requirements

Full-time English Major students are required to participate in a six-to-eight-week immersion programme during their study period. Students will be barred from graduation if they do not fulfill the requirement. Please visit the following website for details and fees of the immersion programme:

< <https://www.fed.cuhk.edu.hk/pgde/programmes/study-scheme/> >

II. 開設科目 Courses Offered

範圍 Domain	必修科 Required Courses	選修科 Electives
課程與教學法 Curriculum and Instruction	分科課程與教學法(主修), 編號請參閱「科目總表」 Subject Curriculum and Teaching (Major). Please refer to “Course List” for the code.	分科課程與教學法(副修), 編號請參閱「科目總表」 Subject Curriculum and Teaching (Minor). Please refer to “Course List” for the code; PGDP 5201, 5203, 5206, 5207, 5208-5212, 5290
教育行政與政策 Educational Administration and Policy	PGDP 5301, 5318	PGDP 5306, 5310-5314, 5316, 5317, 5390
教育心理與輔導 Educational Psychology	PGDP 5401, 5409	PGDP 5402-5404, 5406-5408, 5490

備註：

- (1) 各「分科課程與教學法」之主修及副修科目，及各必修、選修之科目並非每年開設，請留意課程辦事處每學年之公佈。
- (2) 每名學員只可選讀最多一科副修科目。

Remarks:

- (1) Individual courses (Major/Minor courses on Subject Curriculum and Teaching, Required courses and Electives) may not be offered every year. Please check with the Programme Office for details.
- (2) Each student is allowed to take a maximum of one Minor course on Subject Curriculum and Teaching.